
Advisering inzake herijking WMO verordening en nadere regels, inzake Huishoudelijk Tientje 
 
Beste dames/heren, 
 
De huidige WMO verordening en nadere regels worden herijkt omdat deze niet meer actueel zijn. Dit 
is naar aanleiding van wetswijzigingen, uitspraken van de Centrale Raad van Beroep en door Team 
Toegang gesignaleerde knelpunten in de uitvoering van de WMO. De ASD is gevraagd om mee te 
denken in de te wijzigen punten. 
 
In algemene zin kan de ASD zich vinden in de wijzigingen. Op het volgende punt heeft zij gevraagd 
om het een ander in (her)overweging te nemen, namelijk: 
 
De afschaffing van het huishoudelijk tientje (HHT); 
Deze regeling is van kracht gegaan als compensatie voor de (voor sommigen) hoge eigen bijdrage van 
huishoudelijke hulp. Hij is bedoeld voor mensen met een lopende indicatie voor huishoudelijke hulp, 
maar waarbij de indicatie niet toereikend is voor de behoefte. En ook mantelzorgers konden via deze 
regeling relatief makkelijk huishoudelijke hulp inkopen, ter ontlasting van hun eigen taken. Via de 
regeling heb je de mogelijkheid om tot 5 u per week hulp in te kopen. Met de afschaffing van een 
inkomensafhankelijke eigen bijdrage, en het feit dat de gemeente heeft vastgesteld dat er vrijwel 
geen gebruik werd gemaakt van de HHT, is voor de gemeente reden deze per 1 juli 2019 af te willen 
schaffen.  
 
De ASD heeft er begrip voor dat er geen reden tot compensatie van de eigen bijdrage voor 
huishoudelijke hulp, maar wil toch vragen te overwegen de HHT te behouden en wel hier om:  

 Zegt het lage gebruik van de HHT iets over de behoefte van zorgvragers en mantelzorgers, of 
zijn zij gewoonweg onvoldoende op de hoogte dat deze regeling er is? Dit is nooit 
onderzocht, echter het ligt in de lijn der verwachting dat de HHT niet minder bekend is dan 
andere vormen van mantelzorgondersteuning. Ook al zou het bereik verhoogd kunnen 
worden, dan nog blijven de eerder genoemde argumenten overeind (voor paar euro extra een 
eigen hulp, HHT dat gaar verdwijnen). Het lijkt daarom zinvoller om het mantelzorgbeleid 
opnieuw tegen het licht te houden en te onderzoeken of aanvullende maatregelen wenselijk 
zijn. 

 De HHT is zeer laagdrempelig en vereist ook geen keukentafelgesprek of leefzorgplan. Het 
afschaffen leidt automatisch tot meer regelwerk voor mensen die gebruik willen maken van 
huishoudelijke hulp. Mogelijk zullen zij ook een drempel ervaren in het aanvragen en hier 
wellicht zelfs van afzien; Voor de HHT vindt eveneens een (keukentafel) gesprek plaats. De 
procedure verschilt niet wezenlijk van die van reguliere huishoudelijke hulp. 

 In hoeverre blijft er zicht op preventie van overbelasting bij mantelzorgers? Over dit 
onderwerp zal de nieuwe beleidsmedewerker met de ASD en Team Toegang in het voorjaar 
een gesprek plannen. Dan zal onderzocht worden in hoeverre aanvullende ondersteuning van 
mantelzorgers wenselijk is. 

 
Graag vernemen wij in hoeverre bovenstaande punten worden meegenomen in de herijking van de 
WMO verordening en nadere regels. 
 
Hoogachtend, 
ASD 
 
 
 
 
 


